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5 Mayıs 2014    TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA                Zeytin ve
zeytinyağına yönelik tarımsal destekleme uygulamalarıyla ilgili olarak aşağıdaki sorularımın
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı Sayın Mehdi Eker tarafından yazılı olarak yanıtlanması için
gereğini saygılarımla arzederim.
 
 
 
                                                                                                     Oğuz Oyan
 
                                                                                                     İzmir Milletvekili
 
 
     
    1. Zeytinyağına uygulanan      destekleme priminin kiloda 60 kuruştan önümüzdeki ürün
yılında 70 kuruşa      çıkarılmasını üreticinin hızla artan girdi maliyetleri bakımından yeterli     
olduğunu düşünüyor musunuz? Bu yüzde 15'lik prim artışından çok daha      yüksek artışlara
konu olana girdi maliyetlerindeki artışın ne kadarı bu      prim artışıyla karşılanabilecektir?  
    
    2. Zeytinyağı destekleme      primlerinin 5488 sayılı Tarım Kanunu'nun 19. maddesi (b)
bendi gereğince      üreticiye &quot; üretim maliyetleri ile iç ve      dış fiyatlar dikkate
alınarak fark ödemesi desteği&quot; ödenmesini
düşünmez misiniz?
     
    3. Eğer düşünmüyorsanız, &quot;fark      ödemesi&quot; sistemini söz konusu kanunun
lafzına ve ruhuna uygun olarak      uygulanmasına hangi vadede geçmeyi hedefliyorsunuz?
Yoksa daha kolayını      yapıp, &quot;fark ödemesi&quot; olarak tanımlanan destekleme aracını
Kanun      metninden temizlemeyi mi planlayacaksınız?       
    4. Bu prim düzeyiyle yerli      üreticinin İspanyol, İtalyan ve Yunanlı zeytinyağı üreticileriyle
eşit      imkanlara dayalı bir rekabete girişebileceğini düşünüyor musunuz?       
    5. Yürürlüğe girecek prim düzeyinin      İspanya'daki 70 centlik prim miktarının üçte birine
denk geldiğini ve      Türkiye zeytinyağcılığının eşik atlama zorunluluğunu hesaba katarak,     
İspanya'daki primin hiç olmazsa yarısını tutturmayı  veya yuvarlak rakamla 100 kuruş düzeyine  
   hemen geçmek gibi etkili bir destek politikasını benimsemeyi doğru bulmaz      mısınız?  
    
    6. AB ülkelerinde zeytine de destek      veriliyor olmasından, Türkiye'de de sofralık zeytin
üreticilerinin desteğe      ihtiyaç duyuyor olmasından ve Türkiye'nin sofralık zeytinde dünya     
ikinciliğinden dünya birinciliğine tırmanma mücadelesi verdiğinden hareket      ederek  zeytine
de prim desteği      verilmesini savunmaz mısınız?       
    7. Eğer böyle bir destek uygun      görülürse, beş kilogram zeytinden bir kilogram zeytinyağı
elde edildiği      hesabıyla, sofralık zeytin üreticisine zeytinyağı için ödenen primin beşte      biri
oranında destek verilmesini düşünmez misiniz?       
    8. Tarım Kanunu'nun 21. maddesinde      öngörülen tarımsal destekleme için &quot;Bütçed
en ayrılacak kaynak, gayrisafi millî      hasılanın yüzde
birinden az olamaz&quot; 
hükmü gereğince      çiftçinin yıllardır devletten alacaklı olduğu hesaba katılarak zeytinde     
prim uygulaması başlatmanın ve zeytinyağında anlamlı bir prim artışı      yapmanın
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kaynaklarının ve yasal dayanaklarının mevcut olduğunu düşünmez      misiniz?
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